
Седмична  колумна  високог
представника  за  БиХ,
Кристијана  Шварц-Шилинга:
“Jedinstveni stavovi “
Током  недавног  састанка  Управног  одбора  Савјета  за
имплементацију мира вођена је детаљна и искрена расправа о
свим  основним  питањима  са  којима  се  суочава  Босна  и
Херцеговина,  а  у  уторак  послије  подне  имали  смо  јасан  и
једногласан став о томе шта се мора учинити како би ова земља
превазишла политички застој и поново се вратила на свој пут ка
Европи.  

Током протеклих шест мјесеци настојао сам да идентификујем
узроке  тренутне  кризе  у  Босни  и  Херцеговини,  и  постигнем
консензус  у  оквиру  међународне  заједнице  у  погледу  наше
ефикасне  реакције  на  кризу.  Консензус  је  постигнут  ове
седмице,  током  сједнице  Управног  одбора  Савјета  за
имплементацију  мира.   

Међутим, морам да нагласим да овај напредак није остварен
захваљујући  конструктивном  иступу  Предсједништва  Босне  и
Херцеговине на сједници Управног одбора. Предсједништво није
презентирало  јединствен  став,  него  три  посебна  и
контрадикторна  става.  

Декларација  Управног  одбора  представља  пријеко  потребно
суочавање са стварношћу. А та стварност се огледа у сљедећем:
изгубљено је више од годину дана због неколицине политичара
који су поново почели са узајамним оптуживањем и политичким
фантазирањем,  те  су  одустали  од  конструктивне  дебате  и
ефикасног проналажења политичких рјешења. То значи да Босна и
Херцеговина  сада  заостаје  за  својим  сусједима  у  погледу
придруживања  евро-атлантским  интеграцијама,  што  представља
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основни циљ којем теже грађани ове земље.  

Међународна заједница схвата шта се дешава и неће напустити
грађане Босне и Херцеговине и препустити их хировима малог
броја  политичара.  На  сједници  Управног  одбора  Савјета  за
имплементацију  мира  постигнут  је  истински  напредак  у
дефинисању  даљњих  активности  које  је  потребно  предузети  и
указано је на могућност брзог побољшања ситуације, под условом
да  у  неким  кључним  областима  буде  превазиђен  тренутни
застој.   

Ја већ деценију и по радим на питањима која се тичу ове земље
и врло често сам могао да видим да је уз мало дисциплине и
добре воље могуће помирити контрадикторне ставове и усвојити
заједнички став у име општег добра.  

Предсједништву  тренутно  недостаје  дисциплине  и  добре  воље.
Чланови те институције, која би требало да представља и иступа
у име свих становника ове земље, на сједницу Управног одбора
су  дошли  дезорганизовани,  при  чему  је  сваки  члан  износио
ставове  коју  су  били  потпуно  супротни   ставовима  његових
колега.  

То су учинили пред цијелом међународном заједницом, која се
окупила како би размотрила начине на које се овој земљи може
обезбиједити  ефикаснија  помоћ.  На  тај  начин  су  најбоље
показали  да  је  раније  одлука  ПИЦ-а  о  продужењу  мандата
Канцеларије  високог  представника  и  задржавању  бонских
овлаштења  била  мудра  одлука.    

Присуствовао сам ситуацијама у којима су општински начелници и
званичници успијевали помирити своје различите ставове, упркос
несугласицама.  Не  могу  вјеровати  да  Жељко  Комшић,  Харис
Силајxић и Небојша Радмановић нису у стању да то учине. Они су
искусни политичари који имају стварна овлаштења. Због тога би
за чланове Предсједништва рад у интересу грађана, који су их
изабрали за главне представнике ове земље, требало да буде још
једноставнији, а не тежи.  



Предсједништво  је  дужно  да  артикулише  заједничке  циљеве  и
колективна рјешења. То није њихов прерогатив, него обавеза. По
преузимању  функције  у  Предсједништву  БиХ,  три  члана
Предсједништва престају бити само политичари својих странака.
Wихове  дужности  су  далеко  веће  и  обимније,  а  три  члана
Предсједништва  су  ове  седмице  показала  да  те  дужности  не
обављају на начин који одговара њиховој функцији.  

Чињеница  да  Предсједништво  није  презентирало  нити  један
усаглашен  став  допринијела  је  постизању  великог  степена
усаглашености ставова међународних представника, што до сада
нисам виђао на састанцима међународне заједнице. За разлику од
Предсједништва, Управни одбор Савјета за имплементацију мира,
односно Француска, Wемачка, Италија, Јапан, Русија, Турска,
Велика  Британија  и  Сједињене  Америчке  Државе,  као  и
представници Европске комисије, су након сједница одржаних у
понедјељак  и  уторак  презентирали  јасне  и  јединствене
ставове.   

Кристијан  Шварц-Шилинг  је  високи  представник  међународне
заједнице и специјални представник Европске уније у Босни и
Херцеговини.                 

 


